

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN : **LISAN**
DARIPADA : **YB DR MANSOR BIN ABD RAHMAN**
KAWASAN : **SIK**
TARIKH : **16.6.2014 (ISNIN)**
NO. SOALAN : **33**

YB Dr Mansor Bin Abd Rahman minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan antara dakwaan serius berkenaan TPP iaitu kandungan perjanjian yang akan menjejaskan kepentingan negara sebagai contoh akan menyebabkan kos ubat-ubatan meningkat dengan mendadak. Sejauh manakah kebenaran dakwaan tersebut dan apakah pendirian Kerajaan Malaysia.

Jawapan

Tuan Yang DiPertua,

Izinkan saya memberikan penerangan mengapa Malaysia menyertai rundingan Perjanjian Perdagangan Bebas (FTA) dan TPPA. Malaysia sebagai negara yang mempunyai sistem ekonomi yang terbuka amat bergantung kepada perdagangan antarabangsa. Pada tahun 2012, jumlah perdagangan negara adalah 1.7 kali jumlah KDNK, meletakkan Malaysia sebagai antara negara yang amat banyak bergantung kepada perdagangan antarabangsa, iaitu negara ketiga di belakang Singapura dan Hong Kong antara negara-negara Asia. Untuk memastikan eksport negara terus meningkat, segala usaha liberalisasi perdagangan yang dapat mewujudkan akses pasaran yang lebih baik kepada barangan dan perkhidmatan Malaysia di rantau ini dan global adalah disambut dengan baik. Itulah antara sebabnya Malaysia menjadi ahli WTO, ASEAN, APEC, dan pertubuhan antarabangsa yang lain serta melaksanakan 13 perjanjian perdagangan bebas sehingga kini. Malaysia juga menyertai rundingan *Regional Comprehensive Economic Cooperation* (RCEP), ASEAN-Korea FTA secara plurilateral manakala secara dua hala dalam rundingan dengan negara-negara European Free Trade Association (EFTA).

Penglibatan Malaysia dalam perjanjian perdagangan bebas seawal tahun 1992 dengan termeterainya ASEAN Free Trade Agreement, dengan izin, adalah berpandukan kepentingan negara bagi memastikan Malaysia mampu bersaing dalam pembangunan ekonomi dan rakyat Malaysia boleh memiliki kualiti hidup yang terbaik mampu dilaksanakan oleh kerajaan.

Pengalaman lepas telah menunjukkan bahawa Malaysia mendapat faedah daripada FTA. Sebagai contoh, sejak FTA antara China dan ASEAN pada tahun 2005, perdagangan Malaysia dengan China telah meningkat tiga kali ganda kepada RM203.2 bilion pada tahun 2013 berbanding RM67.1 bilion

pada tahun 2003. Eksport Malaysia ke China juga meningkat lebih dari tiga kali ganda kepada RM97 bilion bagi tahun 2013 berbanding RM25.8 bilion pada tahun 2003.

Tuan Yang DiPertua,

Dakwaan bahawa kandungan perjanjian TPP akan menjejaskan kepentingan negara adalah tidak. Pegawai-pegawai yang terlibat juga merundingkan perjanjian tersebut bagi pihak Kerajaan setakat mandat yang diberikan oleh Kerajaan. Dalam semua kenyataan rasmi dan sesi penerangan dan perbincangan dengan pihak berkepentingan juga, pendirian Kerajaan adalah konsisten dan jelas bahawa Malaysia merundingkan TPPA ini atas terma sendiri. YAB Perdana Menteri ketika berucap di Tokyo baru-baru ini mengesahkan bahawa Malaysia hanya akan menandatangani perjanjian yang menguntungkan negara.

Dalam Mesyuarat Menteri-Menteri yang diadakan di Singapura, Malaysia masih terus mengekalkan mandat yang diberi oleh Jemaah Menteri mengenai isu-isu di mana Malaysia mempunyai kepentingan seperti isu-isu dalam bab pelaburan (khususnya dalam Investor State Dispute Settlement – ISDS), alam sekitar, perolehan kerajaan, syarikat hak milik kerajaan – SOE dan hak harta intelek. Tidak ada kemajuan yang dicapai memandangkan sesetengah negara masih mempunyai sensitiviti yang tidak dapat ditangani. Pasukan perunding Malaysia sedang berunding untuk mendapat fleksibiliti yang diperlukan supaya kepentingan dan kedaulatan negara terjamin.

Adalah wajar supaya Malaysia terus menyertai rundingan TPP dan keputusan untuk menandatangani perjanjian ini kelak bergantung kepada analisa menyeluruh samada ianya akan mendatangkan manfaat atau sebaliknya kepada Malaysia. YAB Perdana Menteri juga telah mengumumkan pada Mesyuarat Pemimpin-Pemimpin Negara TPPA di Bali, Indonesia pada 8 Oktober 2013 bahawa kandungan TPPA akan dibentangkan di parlimen untuk dibahaskan.